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TUKUMA  NOVADA  DOME 
TAUTSAIMNIECĪBAS UN TERITORIĀLĀS ATTĪSTĪBAS 

KOMITEJA 
 

 

SĒDES PROTOKOLS 

Tukumā  

2023. gada 16. novembrī        Nr. TND/23/11 

Tautsaimniecības un teritoriālās attīstības komitejas sēde sasaukta 2023. gada 16. novembrī 

plkst. 13.00 Talsu ielā 4, Tukumā, Tukuma novadā. Sēde ir atklāta un notiek klātienē, izmantojot 

elektronisko balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā “LIETVARIS”. Paralēli tiek 

izmantots tiešsaistes videokonferences sarunu rīks (attēla un skaņas pārraide reālajā laikā). 

Sēdi plkst. 13.00 atklāj un vada Tautsaimniecības un teritoriālās attīstības komitejas 

priekšsēdētājs Normunds Rečs, protokolē lietvedības sekretāre Anita Belousa. 

Tiek veikts sēdes audioieraksts. Sēdes jautājumu izskatīšana audioierakstā fiksēta ieraksta 

laikā no 00:00:00 līdz 01:43:02. 

Sēdē piedalās: 

- Tautsaimniecības un teritoriālās attīstības komitejas astoņi balsstiesīgie deputāti: Gunda Cīrule, 

Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene; 

(nepiedalās deputāte Inga Priede – citu neatliekamu darba pienākumu dēļ); 

domes deputāti: 

- Sandis Čilipāns (attālināti, izmantojot tiešsaistes videokonferences sarunu rīku Zoom); 

- Guntars Indriksons (no plkst. 14.00); 

- Dace Lebeda, 

- domes priekšsēdētāja vietnieks attīstības politikas jautājumos Imants Valers; 

pašvaldības administrācijas darbinieki: 

- Toms Akmentiņš (attālināti, izmantojot tiešsaistes videokonferences sarunu rīku Zoom), Anita 

Belousa, Lelde Bičuša, Ilmārs Bodnieks, Egīls Dude, Maija Fogele, Inga Tramdaha, Inese Valtere, 

Tamāra Vaļuka, Daina Vilmane, Arturs Vinbergs, Sintija Zekunde, Maira Zonenberga (no 

12. jautājuma); 

pašvaldības iestāžu darbinieki: 

- Dace Pole – Džūkstes pagasta pārvaldes vadītāja, 

- Baiba Rasa – Jaunpils un Viesatu pagastu pārvaldes vadītāja (attālināti, izmantojot tiešsaistes 

videokonferences sarunu rīku Zoom), 

- Laura Šmite – Lapmežciema pagasta pārvaldes vadītāja, 

- Signija Tauriņa-Alksne – Vānes pagasta pārvaldes pārvaldniece; 

citi: 

- Agita Puķīte – laikraksta “Neatkarīgās Tukuma Ziņas” žurnāliste. 
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UZAICINĀTI: 

- SIA “Pop-up House” pārstāve Zane Koroļa – par darba kārtības 1., 2. un 3. jautājumu, 

- “Pienava Wind” pārstāvis Gatis Počs – par darba kārtības 1., 2. un 3. jautājumu (attālināti, 

izmantojot tiešsaistes videokonferences sarunu rīku Zoom), 

- Starptautiskā konsultāciju uzņēmuma SIA “Estonian, Latvian & Lithuanian Environment” pārstāvis 

Oskars Beikulis – par darba kārtības 1., 2. un 3. jautājumu (attālināti, izmantojot tiešsaistes 

videokonferences sarunu rīku Zoom), 

- SIA “Reģionālie projekti” pārstāvis Ivo Narbuts – par darba kārtības 17. jautājumu. 

Sēdes izsludinātā darba kārtība: 

1. Par detālplānojuma projekta “Pienava Wind 2” teritorijai Džūkstes pagastā, Tukuma novadā, 

nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai. 

2. Par detālplānojuma projekta “Pienava Wind 4” teritorijai Džūkstes pagastā, Tukuma novadā 

nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai. 

3. Par detālplānojuma projekta “Pienava Wind 5” teritorijai Džūkstes pagastā, Tukuma novadā, 

nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai. 

4. Par detālplānojuma projekta nekustamajam īpašumam “Laivas”, Apšuciemā, Engures pagastā, 

Tukuma novadā, nodošanu publiskajai apspriešanai un atzinumu saņemšanai. 

5. Par saistošo noteikumu “Par grozījumu Tukuma novada domes 2022. gada 27. aprīļa saistošo 

noteikumu Nr. 28 “Par licencēto makšķerēšanu Kaņiera ezerā” pielikumā” izdošanu. 

6. Par publiskās apspriešanas koku ciršanas iecerei Būvprojektā “Valsts autoceļa P121 Tukums-

Kuldīga posma 37,91-46,13 km pārbūve” rezultātiem. 

7. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2021. gada 25. augusta lēmumā “Par Īpašumu 

apsaimniekošanas un privatizācijas komisijas nolikuma un komisijas sastāva apstiprināšanu” 

(prot. Nr. 17, 16. §). 

8. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 29. jūnija lēmumā “Par Vēsturisko ēku 

atjaunošanas izvērtēšanas komisijas nolikuma un komisijas sastāva apstiprināšanu” 

(prot. Nr. 10, 15. §). 

9. Par grozījumu Tukuma novada domes 2022. gada 26. janvāra lēmumā “Par Kandavas pagasta 

iedzīvotāju konsultatīvās padomes sastāva apstiprināšanu” (prot. Nr. 1, 53. §). 

10. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 23. februāra lēmumā “Par Jaunpils pagasta 

iedzīvotāju konsultatīvās padomes sastāva apstiprināšanu” (prot. Nr. 3, 45. §). 

11. Par Tukuma novada pašvaldības autoceļu un ielu uzturēšanas klasēm. 

12. Par 2008. gada 1. augusta telpu nomas līguma Nr. 505 līguma termiņa pagarinājumu. 

13. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2010. gada 21. oktobra lēmumā “Par zemes 

īpašumtiesībām”. 

14. Par zemes vienību Smārdes pagastā pārņemšanu Tukuma novada pašvaldības īpašumā 

mežaparka ierīkošanai un uzturēšanai. 

15. Par zemes nomas līguma noslēgšanu. 

16. Par zemes nomas līguma termiņa pagarināšanu. 

17. Informatīvais jautājums – par funkcionālo zonējumu atsevišķiem zemesgabaliem 

Lapmežciema pagastā. 

Normunds Rečs ierosina balsot par sēdes darba kārtību, ja deputātiem nav iebildumu vai 

priekšlikumu. 
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Balsojums par darba kārtības jautājumiem 

Tehnisku iemeslu dēļ deputāts Andris Fridrihsons nevar nobalsot elektroniskajā balsošanas 

sistēmā, tāpēc balso vārdiski “par”. 

Par darba kārtību balso: "par"  -  

8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars 

Kambala, Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, 

Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: apstiprināt šādu sēdes darba kārtību: 
 

1. Par detālplānojuma projekta “Pienava Wind 2” teritorijai Džūkstes pagastā, Tukuma novadā, 

nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai. 

2. Par detālplānojuma projekta “Pienava Wind 4” teritorijai Džūkstes pagastā, Tukuma novadā 

nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai. 

3. Par detālplānojuma projekta “Pienava Wind 5” teritorijai Džūkstes pagastā, Tukuma novadā, 

nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai. 

4. Par detālplānojuma projekta nekustamajam īpašumam “Laivas”, Apšuciemā, Engures pagastā, 

Tukuma novadā, nodošanu publiskajai apspriešanai un atzinumu saņemšanai. 

5. Par saistošo noteikumu “Par grozījumu Tukuma novada domes 2022. gada 27. aprīļa saistošo 

noteikumu Nr. 28 “Par licencēto makšķerēšanu Kaņiera ezerā” pielikumā” izdošanu. 

6. Par publiskās apspriešanas koku ciršanas iecerei Būvprojektā “Valsts autoceļa P121 Tukums-

Kuldīga posma 37,91-46,13 km pārbūve” rezultātiem. 

7. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2021. gada 25. augusta lēmumā “Par Īpašumu 

apsaimniekošanas un privatizācijas komisijas nolikuma un komisijas sastāva apstiprināšanu” 

(prot. Nr. 17, 16. §). 

8. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 29. jūnija lēmumā “Par Vēsturisko ēku 

atjaunošanas izvērtēšanas komisijas nolikuma un komisijas sastāva apstiprināšanu” 

(prot. Nr. 10, 15. §). 

9. Par grozījumu Tukuma novada domes 2022. gada 26. janvāra lēmumā “Par Kandavas pagasta 

iedzīvotāju konsultatīvās padomes sastāva apstiprināšanu” (prot. Nr. 1, 53. §). 

10. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 23. februāra lēmumā “Par Jaunpils pagasta 

iedzīvotāju konsultatīvās padomes sastāva apstiprināšanu” (prot. Nr. 3, 45. §). 

11. Par Tukuma novada pašvaldības autoceļu un ielu uzturēšanas klasēm. 

12. Par 2008. gada 1. augusta telpu nomas līguma Nr. 505 līguma termiņa pagarinājumu. 

13. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2010. gada 21. oktobra lēmumā “Par zemes 

īpašumtiesībām”. 

14. Par zemes vienību Smārdes pagastā pārņemšanu Tukuma novada pašvaldības īpašumā 

mežaparka ierīkošanai un uzturēšanai. 

15. Par zemes nomas līguma noslēgšanu. 

16. Par zemes nomas līguma termiņa pagarināšanu. 

17. Informatīvais jautājums – par funkcionālo zonējumu atsevišķiem zemesgabaliem Lapmežciema 

pagastā. 
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1.§ 

Par detālplānojuma projekta “Pienava Wind 2” teritorijai Džūkstes pagastā,  

Tukuma novadā, nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai 

ZIŅO: Inga Tramdaha – Attīstības nodaļas teritorijas plānotāja, 

Zane Koroļa – SIA “Pop-up House” pārstāve. 

JAUTĀJUMI: Gunda Cīrule, Imants Valers, Agnese Ritene, Normunds Rečs. 

ATBILDES: Zane Koroļa, Inga Tramdaha. 

Zane Koroļa informē un sniedz prezentāciju par detālplānojuma projekta izstrādi. Piebilst, ka 

darbs turpinās, vēl būs korekcijas. Plānots uz sēdi decembrī nākt ar jaunu iesniegumu par teritorijas 

precizēšanu. 

Inga Tramdaha paskaidro, ka izstrādes procesā tika atcelti pilnvarojumi daļai zemes īpašnieku, 

tas paildzinās procesu. Nosūtīta vēstule Valsts vides dienestam ar argumentiem. Atbildot Agnesei 

Ritenei, informē, ka valstī vēja parku attīstīšana norit ļoti smagnēji, līdz reālai būvniecībai nav tikts. 

Dace Pole papildina par sarunām ar Džūkstes pagasta vietējo kopienu. Sabiedriskās 

apspriešanas laikā iedzīvotājiem būs iespēja izteikties. 

Normunds Rečs jautā, vai turbīnas novirzītas no sākotnēji paredzētā to izvietojuma. 

Zane Koroļa paskaidro, ka izmaiņas tāpēc, ka ilgstošās ietekmes uz vidi novērtējuma izpētes 

laikā tehnoloģijas attīstījušās, vēja parku turbīnas modernizētas un ir efektīvākas. Izmaiņas veiktas, lai 

būtu viengabalaina teritorija un tiktu ņemti vērā iedzīvotāju iebildumi. Noteikumos paredzēts 800 m 

rādiuss, netika akceptēts ierosinātais 1600 m rādiuss. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, 

Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par detālplānojuma 

projekta “Pienava Wind 2” teritorijai Džūkstes pagastā, Tukuma novadā, 

nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai" 

2. § 

Par detālplānojuma projekta “Pienava Wind 4” teritorijai Džūkstes pagastā,  

Tukuma novadā nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai 

ZIŅO: Inga Tramdaha – Attīstības nodaļas teritorijas plānotāja, 

Zane Koroļa – SIA “Pop-up House” pārstāve. 

JAUTĀJUMI: Normunds Rečs. 

ATBILDES: Inga Tramdaha. 

Inga Tramdaha papildina izskatot darba kārtības pirmo jautājumu teikto, jo lēmumi līdzīgi. 

Atbildot Normundam Rečam, paskaidro, ka savlaicīgai informācijai pašvaldības tīmekļvietnē un 

laikrakstā termiņi tiek salāgoti ar publikāciju TAPIS. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 
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Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, 

Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par detālplānojuma 

projekta “Pienava Wind 4” teritorijai Džūkstes pagastā, Tukuma novadā 

nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai”. 

3. § 

Par detālplānojuma projekta “Pienava Wind 5” teritorijai Džūkstes pagastā,  

Tukuma novadā, nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai 

ZIŅO: Inga Tramdaha – Attīstības nodaļas teritorijas plānotāja, 

Zane Koroļa – SIA “Pop-up House” pārstāve. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, 

Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par detālplānojuma 

projekta “Pienava Wind 5” teritorijai Džūkstes pagastā, Tukuma novadā, 

nodošanu publiskajai apspriešanai un institūciju atzinumu saņemšanai”. 

4. § 

Par detālplānojuma projekta nekustamajam īpašumam “Laivas”, Apšuciemā,  

Engures pagastā, Tukuma novadā, nodošanu publiskajai apspriešanai un  

atzinumu saņemšanai 

ZIŅO: Inga Tramdaha – Attīstības nodaļas teritorijas plānotāja. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, 

Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par detālplānojuma projekta 

nekustamajam īpašumam “Laivas”, Apšuciemā, Engures pagastā, Tukuma 

novadā, nodošanu publiskajai apspriešanai un atzinumu saņemšanai”. 

5. § 

Par saistošo noteikumu “Par grozījumu Tukuma novada domes 2022. gada 27. aprīļa saistošo 

noteikumu Nr. 28 “Par licencēto makšķerēšanu Kaņiera ezerā” pielikumā”  

izdošanu 

ZIŅO: Laura Šmite – Lapmežciema pagasta pārvaldes vadītāja. 

JAUTĀJUMI: Normunds Rečs, Mārtiņš Limanskis. 
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ATBILDES: Laura Šmite. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, 

Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu “Par saistošo noteikumu 

“Par grozījumu Tukuma novada domes 2022. gada 27. aprīļa saistošo 

noteikumu Nr. 28 “Par licencēto makšķerēšanu Kaņiera ezerā” pielikumā” 

izdošanu”. 

6. § 

Par publiskās apspriešanas koku ciršanas iecerei Būvprojektā “Valsts autoceļa P121 Tukums-

Kuldīga posma 37,91-46,13 km pārbūve” rezultātiem 

ZIŅO: Maija Fogele – Attīstības nodaļas ainavu arhitekte. 

JAUTĀJUMI: Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs. 

ATBILDES: Imants Valers, Egīls Dude, Maija Fogele, Oskars Kambala, Signija Tauriņa-Alksne. 

DEBATES: Oskars Kambala, Maija Fogele, Mārtiņš Limanskis. 

Gunda Cīrule jautā par stāvlaukumu Vānē pie kultūras nama. 

Imants Valers paskaidro situāciju un norāda, ka par stāvlaukumu pie kultūras nama ir 

pašvaldībai risināms jautājums. Līdz šim stāvvietām tika izmantota VSIA “Latvijas valsts ceļi” 

piederoša teritorija. 

Egīls Dude papildina, ka projekta variants par 10 stāvvietām ir noraidīts. Šobrīd piedāvātais 

risinājums nav veiksmīgs, bet dažām automašīnām stāvvietas tiks rastas. Jautājums pašvaldībai būs 

jārisina. 

Andris Fridrihsons vaicā, kas notiek, ja neakceptē otro variantu. 

Maija Fogele paskaidro, ka tad netiks veikta minētā autoceļa posma pārbūve. 

Mārtiņš Limanskis norāda, ka koku sakopšana būvdarbu laikā jāveic VSIA “Latvijas valsts 

ceļi”. Jautā, vai kāds no pašvaldības būvdarbus kontrolēs. 

Maija Fogele atbild, ka būvdarbu laikā to veic būvuzraugs. Pašiem aleja ir jāsakopj. Tas ir 

apjomīgs darbs, kas izmaksā dārgi. 

Mārtiņš Limanskis izsakās, ka jālūdz VSIA “Latvijas valsts ceļi” kā īpašniekiem sakopt 

vērtīgo aleju. 

Notiek debates par iespēju apkopt alejas kokus. 

Signija Tauriņa-Alksne papildina par situāciju un saņemto iedzīvotāju iesniegumu. 

Aktivizējušies tie iedzīvotāji, kas vēlas alejas koku nozāģēšanu, jo koki veci un vairāki ir ļoti sliktā 

stāvoklī. Svarīgi, lai ceļa posma pārbūves projekts tiek realizēts. Piebilst, ka satiksmes drošība 

nenocirsto koku dēļ būtiski neuzlabosies, saglabāsies bīstamais līkums Aizupē, kur notiek daudz 

avāriju. 

Normunds Rečs rezumē, ka nocērtamo koku skaits samazināts par divām trešdaļām un 

projekts tiks turpināts. Ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 



TND/23/11 

7 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars 

Kambala, Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, 

Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par publiskās apspriešanas 

koku ciršanas iecerei Būvprojektā “Valsts autoceļa P121 Tukums-Kuldīga 

posma 37,91-46,13 km pārbūve” rezultātiem”. 

7. § 

Par grozījumiem Tukuma novada domes 2021. gada 25. augusta lēmumā  

“Par Īpašumu apsaimniekošanas un privatizācijas komisijas nolikuma un komisijas sastāva 

apstiprināšanu” (prot. Nr. 17, 16. §) 

ZIŅO: Lelde Bičuša – Juridiskās nodaļas vadītāja. 

JAUTĀJUMI: Normunds Rečs. 

ATBILDES: Lelde Bičuša, Egīls Dude, Mārtiņš Limanskis. 

Normunds Rečs informē par saņemto Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma 

pārvaldnieces Evitas Freimanes iesniegumu iekļaut viņu Īpašumu apsaimniekošanas un privatizācijas 

komisijas sastāvā. 

[..] Mārtiņš Limanskis izsaka priekšlikumu šobrīd balsot par sagatavoto lēmuma projektu un 

par saņemto iesniegumu diskutēt atsevišķi. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, 

Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem Tukuma 

novada domes 2021. gada 25. augusta lēmumā “Par Īpašumu apsaimniekošanas 

un privatizācijas komisijas nolikuma un komisijas sastāva apstiprināšanu” 

(prot. Nr. 17, 16. §)”. 

8. § 

Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 29. jūnija lēmumā  

“Par Vēsturisko ēku atjaunošanas izvērtēšanas komisijas nolikuma un komisijas  

sastāva apstiprināšanu” (prot. Nr. 10, 15. §) 

ZIŅO: Lelde Bičuša – Juridiskās nodaļas vadītāja. 

JAUTĀJUMI: Mārtiņš Limanskis. 

ATBILDES: Lelde Bičuša, Imants Valers, Anita Belousa. 

Mārtiņš Limanskis jautā, vai Ingrīda Smuškova piekrīt būt par komisijas priekšsēdētāju. 

Anita Belousa paskaidro, ka dokumentu vadības sistēmā saņemts Ingrīdas Smuškovas 

saskaņojums. 
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Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, 

Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem Tukuma 

novada domes 2022. gada 29. jūnija lēmumā “Par Vēsturisko ēku atjaunošanas 

izvērtēšanas komisijas nolikuma un komisijas sastāva apstiprināšanu” 

(prot. Nr. 10, 15. §)”. 

9. § 

Par grozījumu Tukuma novada domes 2022. gada 26. janvāra lēmumā  

“Par Kandavas pagasta iedzīvotāju konsultatīvās padomes sastāva apstiprināšanu”  

(prot. Nr. 1, 53. §) 

ZIŅO: Imants Valers – domes priekšsēdētāja vietnieks attīstības politikas jautājumos. 

IZSAKĀS: Laura Šmite, Egīls Dude, Oskars Kambala, Gunda Cīrule, Normunds Rečs. 

Imants Valers neiebilst pret konkrēto personu, bet pauž viedokli, ka nav pareizi, ka katrs pats 

piesakās dalībai konsultatīvajā padomē. Tam jānotiek ar deleģējumu. Iedzīvotāju konsultatīvajām 

padomēm jābūt ar citu svaru un jēgu. 

Egīls Dude un Gunda Cīrule aicina atbalstīt lēmuma projektā minētās personas iekļaušanu 

Kandavas pagasta iedzīvotāju konsultatīvajā padomē. 

Normunds Rečs piebilst, ka jāpriecājas par iedzīvotājiem, kas savā brīvajā laikā darbojas 

konsultatīvajās padomēs. Ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, 

Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumu Tukuma 

novada domes 2022. gada 26. janvāra lēmumā “Par Kandavas pagasta 

iedzīvotāju konsultatīvās padomes sastāva apstiprināšanu” (prot. Nr. 1, 53. §)”. 

10. § 

Par grozījumiem Tukuma novada domes 2022. gada 23. februāra lēmumā  

“Par Jaunpils pagasta iedzīvotāju konsultatīvās padomes sastāva apstiprināšanu”  

(prot. Nr. 3, 45. §) 

ZIŅO: Normunds Rečs – Tautsaimniecības un teritoriālās attīstības komitejas priekšsēdētājs. 

IZSAKĀS: Andris Fridrihsons. 

Andris Fridrihsons pauž atbalstu lēmuma projektā minēto kandidatūru iekļaušanai Jaunpils 

pagastu iedzīvotāju konsultatīvās padomes sastāvā. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 
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Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, 

Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem Tukuma 

novada domes 2022. gada 23. februāra lēmumā “Par Jaunpils pagasta 

iedzīvotāju konsultatīvās padomes sastāva apstiprināšanu” (prot. Nr. 3, 45. §)”. 

11. § 

Par Tukuma novada pašvaldības autoceļu un ielu uzturēšanas klasēm 

ZIŅO: Imants Valers – domes priekšsēdētāja vietnieks attīstības politikas jautājumos. 

JAUTĀJUMI: Gunda Cīrule. 

ATBILDES: Egīls Dude. 

Egīls Dude, atbildot Gundai Cīrulei, paskaidro, ka informācija katru gadu tiek aktualizēta, 

autoceļu un ielu uzturēšanas klasēm nav būtisku izmaiņu. Uzturēšanas klase tiek paaugstināta, ja tā ir 

iekļauta skolēnu pārvadājumu maršrutā. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars Kambala, 

Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par Tukuma novada 

pašvaldības autoceļu un ielu uzturēšanas klasēm”. 

12. § 

Par 2008. gada 1. augusta telpu nomas līguma Nr. 505 līguma termiņa pagarinājumu 

ZIŅO: Maira Zonenberga – Īpašumu nodaļas vadītāja. 

JAUTĀJUMI: Gunda Cīrule, Mārtiņš Limanskis, Kaspars Gribusts, Agnese Ritene. 

ATBILDES: Maira Zonenberga, Lelde Bičuša, Mārtiņš Limanskis. 

Maira Zonenberga informē, ka projektam sagatavoti divi lēmuma varianti. 

Mārtiņš Limanskis izsakās, ka telpu nomas līgumā ir iekļauta maksa par apsaimniekošanu. 

Pašvaldība nevar apsaimniekot sev nepiederošu īpašumu. Ierosina lemt par lēmuma projekta pirmo 

variantu. 

Kaspars Gribusts norāda, ka pašvaldības maksātā nomas maksa ir pietiekami liela. Svarīgi, lai 

telpu nomas līgumā ir paredzēts viss, kas saistīts ar apsaimniekošanu, lai vēlāk nerodas pārpratumi. 

Maira Zonenberga paskaidro, ka tiek pagarināts iepriekšējais telpu nomas līgums, izmainot 

nomas maksu. 

[..] 

Notiek debates par lēmuma virzības un balsošanas procedūru. 

Normunds Rečs paskaidro, ka balsojums ir par lēmuma projekta pirmā varianta virzīšanu 

izskatīšanai Finanšu komitejai, un aicina balsot. 
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Par lēmuma projekta pirmo variantu 

balso:                                         "par" -  

8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, 

Oskars Kambala, Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, 

Normunds Rečs, Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai Finanšu komitejai lēmuma projektu “Par 2008. gada 

1. augusta telpu nomas līguma Nr. 505 līguma termiņa pagarinājumu” pirmo 

variantu ar papildinājumu. 

13. § 

Par grozījumiem Tukuma novada domes 2010. gada 21. oktobra lēmumā  

“Par zemes īpašumtiesībām” 

ZIŅO: Maira Zonenberga – Īpašumu nodaļas vadītāja. 

JAUTĀJUMI: Agita Puķīte, Normunds Rečs. 

ATBILDES: Imants Valers, Maira Zonenberga. 

Imants Valers paskaidro, ka ceļš reāli dabā esošs. Pašvaldībai paliek inženierbūve uz svešas 

zemes. [..] 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars 

Kambala, Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, 

Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem Tukuma 

novada domes 2010. gada 21. oktobra lēmumā “Par zemes īpašumtiesībām””. 

14. § 

Par zemes vienību Smārdes pagastā pārņemšanu Tukuma novada pašvaldības īpašumā 

mežaparka ierīkošanai un uzturēšanai 

ZIŅO: Maira Zonenberga – Īpašumu nodaļas vadītāja, 

Inga Tramdaha – Attīstības nodaļas teritorijas plānotāja. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars 

Kambala, Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, 

Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par zemes vienību Smārdes 

pagastā pārņemšanu Tukuma novada pašvaldības īpašumā mežaparka 

ierīkošanai un uzturēšanai”. 



TND/23/11 

11 

 

15. § 

Par zemes nomas līguma noslēgšanu 

ZIŅO: Maira Zonenberga – Īpašumu nodaļas vadītāja. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars 

Kambala, Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, 

Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par zemes nomas līguma 

noslēgšanu”. 

16. § 

Par zemes nomas līguma termiņa pagarināšanu 

ZIŅO: Maira Zonenberga – Īpašumu nodaļas vadītāja. 

Normunds Rečs ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars 

Kambala, Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, 

Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par zemes nomas līguma 

termiņa pagarināšanu”. 

17. § 

Informatīvais jautājums – par funkcionālo zonējumu atsevišķiem zemesgabaliem 

Lapmežciema pagastā 

ZIŅO: Inga Tramdaha – Attīstības nodaļas teritorijas plānotāja,  

Ivo Narbuts – SIA “Reģionālie projekti” pārstāvis. 

JAUTĀJUMI: Imants Valers, Agnese Ritene, Agita Puķīte, Kaspars Gribusts, Agnese Ritene, Dace 

Lebeda. 

ATBILDES: Inga Tramdaha, Laura Šmite, Ilmārs Bodnieks, Ivo Narbuts. 

DEBATES: Oskars Kambala, Kaspars Gribusts, Inga Tramdaha, Agnese Ritene, Ilmārs Bodnieks, 

Imants Valers, Normunds Rečs. 

Inga Tramdaha informē par teritoriju, kur Engures novada teritorijas plānojumā paredzēta 

teritorija apbūvei. Pie jebkuras būvniecības tā jāsaskaņo ar Dabas aizsardzības pārvaldi, kas nedos 

atļauju būvniecībai. Veidojas pretruna. Jautājums – kā jaunajā plānojumā attēlot šo teritoriju. Atstājot 

esošo, cilvēki tiek maldināti. Ir ierosinājums likt šai teritorijai meža zonējumu. Atbildot Imantam 

Valeram, paskaidro, ka Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija var apturēt teritorijas 

plānojuma izsniegšanu, var pieprasīt jaunu redakciju, bet tas iekavēs procesu. 

Laura Šmite komentē, ka zonējums vienreiz ir apstiprināts. 

Oskars Kambala bilst, ka var būt tiesas procesi. [..] 
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Ilmārs Bodnieks papildina, ka teritorijā ir simtgadīgs priežu mežs, kāpu zona, tur nekad nav 

bijusi apbūve. Jābūt krasta kāpu aizsardzībai. 

Gunda Cīrule jautā, vai visa teritorija jau sadalīta apbūves gabalos. 

Inga Tramdaha paskaidro, ka piekrastē daudz tādu vēsturiski mantotu, pārdotu zemes gabalu. 

Darījumi ar tiem notikuši vēl pagājušajā gadā. 

Ilmārs Bodnieks bilst par negatīvo Dabas aizsardzības pārvaldes saskaņojumu. Pauž viedokli, 

ka nav jāmaldina cilvēki, ir jāpasaka, ka apbūve nebūs. To nosaka Aizsargjoslu likums, Ķemeru 

Nacionālā parka ainavu aizsardzības zona. 

Notiek debates par situāciju ar teritorijas funkcionālo zonējumu un apbūves iespējām. 

Normunds Rečs izsakās, ka tiesas process parādītu precedentu par šādām situācijām. 

Inga Tramdaha piebilst, ka šajā teritorijā pa desmit gadiem neviens neko nav varējis uzbūvēt. 

Sapratne nepieciešama, lai izstrādātu teritorijas plānojumu un izlemtu par zaļo zonējumu 

Lapmežciemā, Ragaciemā, Bigauņciemā. 

Kaspars Gribusts rezumē, ka atstājot iepriekšējo zonējumu, iekavējas daudzas citas lietas, kas 

saistītas ar teritorijas plānojumu. 

Ivo Narbuts piebilst, ka iepriekšējos gados nebija veikta biotopu kartēšana. Šobrīd tiek skatīts 

kompleksi par visu “garo jūdzi” gar piekrasti. Ir iegādāti īpašumi, bet apbūvi nevar veikt, jo nevar 

tam saņemt saskaņojumus. 

Agnese Ritene jautā, vai īpašnieki ir informēti, ka var tikt mainīts zonējums. 

Ivo Narbuts paskaidro, ka process ir publisks, īpašnieki var piedalīties sarunās ar Dabas 

aizsardzības pārvaldi. Ja īpašnieki zināmi, viņus var uzaicināt uz sarunām Dabas aizsardzības 

pārvaldē. Process ir sarežģīts, īpašniekiem pašiem jāseko līdzi informācijai par iespējām kaut ko darīt 

savā īpašumā, tai skaitā pašvaldībai par saviem īpašumiem. 

Kaspars Gribusts rosina šo jautājumu skatīt pēc otrreizējās sarunas ar Dabas aizsardzības 

pārvaldi. 

Normunds Rečs ierosina balsot par informācijas pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Oskars 

Kambala, Rimants Liepiņš, Mārtiņš Limanskis, Normunds Rečs, 

Agnese Ritene) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 
  

Nolemj: 
pieņemt zināšanai informāciju par funkcionālo zonējumu atsevišķiem 

zemesgabaliem Lapmežciema pagastā. 

Tautsaimniecības un teritoriālās attīstības komitejas sēde tiek slēgta plkst. 14.44. 

Sēdes vadītājs 

komitejas priekšsēdētājs  (personiskais paraksts)  Normunds Rečs 

Protokolēja 

lietvedības sekretāre   (personiskais paraksts)  Anita Belousa 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas parlamenta un padomes regulas (ES) 

2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko atceļ 

Direktīvu 95/46EK, 6. panta pirmās daļas c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu 

juridisku pienākumu. 


